
„Famózní materiál k diskreditaci
ministerstva.“ Řízení proticovidových
opatření. Toto chtěli ututlat?
- CZ24 News | 12. prosince 2022

ČESKO: Investigativní reportérka Markéta Dobiášová se na serveru infakta cz zabývala
zápisy z jednání Centrálního řídícího týmu (CŘT), jehož součástí je i nejužší vedení rezortu
zdravotnictví. V týmu vznikala odborná i manažerská rozhodnutí, jak efektivně řídit
covidovou epidemii. A právě interní komunikace nyní ukázala, že protiepidemická opatření
byla mnohdy činěna na politickou objednávku či na objednávku nejrůznějších zájmových
skupin.

Zápisy se nyní stávají předmětem dohadů mezi vedoucí oddělení pohotovostního operačního centra
CŘT Ministerstva zdravotnictví Elišky Urbancové. Ta se podle mailové komunikace dožaduje cenzury
zápisů týmu, které by však mělo dle zákona ministerstvo zveřejnit.

„Respektuji právo na dotaz podle zákona 106/1999 Sb., nicméně nelze získat výjimku z této
povinnosti?“ ptala se například Urbancová kolegů včetně náměstka ministra Milana Bláhy. „Obávám
se, že některá rozhodnutí, která byla ve finále aplikována, byla v rozporu s postupy CŘT,“ píše také a
dodává, že se obává velkých problémů.

Bláha s tím, aby se zápisy nezveřejňovaly, souhlasí. „Materiál k diskreditaci Ministerstva
zdravotnictví to bude famózní,“ poznamenal Bláha a spekuloval, zda by nešlo říct, že zápisy
neexistují.

Redakce serveru InFakta.cz je vyžadovala proto, že se zabývá povolenou vakcinací dětí starších
dvanácti let tzv. boostery. Tu mimo jiné nedoporučil Státní úřad pro kontrolu léčiv. Podle redakce si
však vakcinaci dětí objednal politicky sám ministr za topku Vlastimil Válek. Za posilující vakcíny
Pfizer/BioNtech podle všeho lobboval také předseda vakcinologické společnosti Roman Chlíbek.

A v zápisu z jednání Centrálního řídícího týmu ze dne 11. ledna 2022 se k tomuto uvádí následující:
„Důležité apelovat na třetí posilující dávku očkování. Dle prof. Chlíbka a dostupných dat je vakcína
funkční proti omicronu také u dětí…“ Žádná data o prospěšnosti však neexistují.

 

Hned o den později pak přichází hlavní hygieničce Pavle Svrčinové dopis vakcinologické společnosti,
jež doporučuje vakcinaci dětí 3. dávkou. Další den pak Ministerstvo zdravotnictví obdrželo právě
stanovisko SÚKL, jenž pro změnu vakcinaci nedoporučuje.

A tak se jedná na úrovni Centrálního řídícího týmu znovu. Sám ministr zdravotnictví Válek se v tu
dobu postavil na stranu SÚKLu. Třetí dávky dětem starších dvanácti let povolit nechtěl. Chlíbek se
však podle všeho nevzdával a vyžádal si znovu stanovisko SÚKL.

Následně pak Válek zve ředitelku SÚKL Irenu Storovou na kobereček. Přestože ta na rozhodnutí
dětem 12+ vakcinaci třetími dávkami nepovolit trvá, nařizuje nakonec osobně ministr zdravotnictví
svým úředníkům, aby Státní ústav pro kontrolu léčiv obešli a povolení plošné vakcinace dětí
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posilujícími dávkami na jeho pokyn vypracovali,“ zmiňuje redakce Infakta.cz.

„21. ledna 2022 Válek vydává za Ministerstvo zdravotnictví protiepidemické opatření. Oficiálně
povoluje použití přípravků Comirnaty (Pfizer/BioNTech) pro vakcinaci dětí 12+ třetí dávkou. Do
dnešního dne jí bylo naočkováno 41 825 dětí,“ dodává redakce.
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